



澳門生產力暨科技轉移中心  
CENTRO DE PRODUTIVIDADE E TRANSFERÊNCIA DE TECNOLOGIA DE MACAU  
MACAU PRODUCTIVITY AND TECHNOLOGY TRANSFER CENTER

## 培生英語國際證書 / 兒童英語國際證書 考生須知

1. 考生應於開考前十五分鐘到達考試地點，並出示澳門居民身份證正本 或 護照(適用於非澳門居民)正本予監考人員核對身份方可進場參加考試。
2. 考生需自備文具(藍色/黑色原子筆)參加考試。兒童英語國際證書考生允許使用鉛筆答題。
3. 考生在考試場地必須遵從監考員指示，否則可被取消考試資格並導致考試成績無效。
4. 開考三十分鐘後，遲到考生不得進入試場。
5. 開考前，考生必須將個人物品放置在監考員指定的位置，並把流動電話、電子手錶、其他響鬧裝置及電子產品關閉。考生的個人物品如有任何損失，澳門生產力暨科技轉移中心(下稱“CPTTM”)是不會負上任何責任，故建議考生盡可能不要攜帶貴重物品到考試地點。
6. 考試期間，如考生需短暫離開考室(如用洗手間)須經監考員批准;離開期間需由監考員全程陪同及作適當監察。
7. 開考後三十分鐘，考生可提早交卷離場。考生一旦交卷離場，不得再返回考室。
8. 嚴禁考生拍攝顯示考場及考試資料/材料的相片或影片。
9. 在考場內，考生均嚴禁從手本或書本中抄寫作弊、抄襲其他考生、企圖與試場內或外的人溝通、及攜帶未經許可的物件，亦不可使用任何字典或翻譯器。一經發現，考生的考試資格將被取消。
10. 考試期間如有任疑問，只能向在場監考員查詢。
11. 離開考場前，考生必須將全部試卷及答題紙交回監考員；並嚴禁考生向他人披露試卷內容或將試卷和內容以任何形式複製。
12. 如遇八號或以上颱風，考試將自動取消，CPTTM將另行通知考生有關考試延期之安排。

若對上述事宜有任何查詢，請於辦公時間聯繫專業考試資源中心：  
電話：88980850 | 電郵：vqa@cpttm.org.mo



澳門生產力暨科技轉移中心  
CENTRO DE PRODUTIVIDADE E TRANSFERÊNCIA DE TECNOLOGIA DE MACAU  
MACAU PRODUCTIVITY AND TECHNOLOGY TRANSFER CENTER

## **Pearson English**

### **International Certificate / International Certificate Young Learners**

### **Test Taker Notice**

1. Test taker should report to the test venue at least 15 minutes before the commencement of examination with the original copy of Macau Identity Card or passport (for non-Macau residents).
2. Test taker should bring their own stationery (blue/black ink pen) to attend the test. For International Certificate Young Learners, the use of pencils is also permitted.
3. Test taker must follow the instructions from the invigilator(s), otherwise their test may be disqualified and test results be rendered invalid.
4. Test taker is not allowed to attend the test room 30 minutes after the test started.
5. Test taker must place their personal belongings in the designated area instructed by the invigilator(s) before test; mobile phones, electronic watches and other electronic devices must be switched off. The Macau Productivity & Technology Transfer Center (CPTTM) will not bear any responsibility for the loss of test takers' personal belongings, therefore, test takers are strongly advised not to bring valuables to the test venue.
6. During test, test taker who needs to leave the room temporarily need to be approved by invigilator and the leave will be accompanied and monitored by the invigilator(s) at all times.
7. After 30 minutes of the test started, test takers may hand in their paper and leave the test room earlier. Once test takers submitted their paper and left, they are not allowed to back to the test room.
8. Test taker are prohibited to take any photographs or videos of the exam room and exam materials.
9. Test taker are prohibited to copy from notes or books or other candidates, attempt to communicate with people inside or outside the exam room, and carry unauthorized objects, such as books, post-its, notes, manuscripts, blank papers, etc inside the exam room, otherwise, the candidates will be disqualified from sitting for the examination.
10. If you are confused anything during test, please speak to an invigilator.
11. After completing the test, candidates must return all exam papers and answer sheets to invigilator(s) before leaving the test room; test takers are prohibited to reveal the content of exam papers to others, or reproduce it in any way.
12. In the event of Typhoon No. 8 or above, the examination will be cancelled automatically; CPTTM will notify the test taker of the rescheduling arrangement.

Professional Examinations Resources Unit  
Tel: 8898 0850 | E-mail : [vqa@cpttm.org.mo](mailto:vqa@cpttm.org.mo)